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Nyomtatott és online sajtó 
 

Potápi Árpád János: az EP-választás tétje, hogy minél előbb fegyverszünet és 

béke legyen 
2024. május 22. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Körkép.sk, ma7.sk, Vajma.info 

Az európai parlamenti választás tétje a kárpátaljai magyar emberek és a magyarság számára, 

hogy minél előbb fegyverszünet és béke legyen - mondta a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért 

felelős államtitkára szerdán a Kárpát-medencei Magyar Újságíró Egyesületek Közösségének 

(KMÚEK) találkozóján Sátoraljaújhelyen. Potápi Árpád János szerint ha ezek nem történnek 

meg, a magyarság fizikai jelenléte szűnhet meg Kárpátalján. Nem tudni hány éven keresztül 

folyhat még a két és fél éve tartó háború, melynek gazdasági, politikai, társadalmi és egyéb 

következményei erre a tájegységre napi szinten érezhetők - tette hozzá. Hangsúlyozta, a 

kormány számára az a legfontosabb, hogy a választáson olyan erők győzzenek a Kárpát-

medencében és Európában, amelyek békepártiak, és azon vannak, hogy a fegyveres 

konfliktusnak mielőbb vége legyen. Az államtitkár kiemelte, az önkormányzati választásoknak 

is "óriási tétje van", és az a legfontosabb, hogy a magyar politikai erők érdekképviselete minden 

szinten erős maradjon. Ha az nem erős, akkor a többi intézményrendszert sem lehet erősen 

megtartani - jegyezte meg. 

 

Soltész Miklós: a határon túli magyarok támogatása a magyar megmaradást 

szolgálja 
2024. május 22. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu, Krónika, maszol.ro 

Az, hogy Magyarország kormánya a határon túli magyarokat támogatja, majdnem olyan 

természetes, "mint ahogy levegőt veszünk", ez kötelessége is, mivel ezzel a magyar 

megmaradást szolgálja - fejtette ki Soltész Miklós, a Miniszterelnökség egyházi és nemzetiségi 

kapcsolatokért felelős államtitkára szerdán Máramarosszigeten. Az államtitkár a Leőwey Klára 

Elméleti Líceumba tagolt Árpád-házi Szent Kinga Bölcsőde és Óvoda átadásán vett részt az 

ukrán határ melletti romániai kisvárosban. Beszédében természetesnek nevezte a magyar 

kormány templomfelújítási és óvodaépítési programját is, amelyekkel a határon túli 

magyarokat is segíti. Közölte: a Kárpát-medencei óvodafejlesztési program keretében a 885 

beruházásból 480 Románia területén van, ahol 90 új bölcsőde-óvoda épült és 390-et 

bővítettek, felújítottak. Hangsúlyozta: ezek a román államnak is hasznosak, fontosnak nevezve, 

hogy a nemzeteknek ne csak múltja, hanem jövője is legyen. 

 

A békéért, a háború ellen vonul a Békemenet június 1-jén 

2024. május 22. – MTI, hirado.hu, Demokrata, Kárpátalja.ma 

Eddig, és ne tovább! - ezt kívánják üzenni a június 1-jén megrendezendő Békemeneten Európa 

"háborús pszichózisban égő" vezetőinek a demonstráció szervezői a Civil Összefogás Fórum 

(CÖF) alapítójának, a Civil Összefogás Közhasznú Alapítvány (CÖKA) elnökének közlése 
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szerint. Csizmadia László szerdán Budapesten, sajtótájékoztatón közölte: abban a helyzetben 

vonul majd a Békemenet, amikor Párizs, London és talán Berlin is atomháborút vizionál, 

feledve Hirosimát és Nagaszakit. Azt is üzenik, hogy június 9-én az Európai Unió 

választópolgárai szavazataikkal dönthetnek a béke mellett, megállíthatják az orosz-ukrán 

háború borzalmait, halál helyett az életet választhatják - tette hozzá. Hangsúlyozta: az Európai 

Parlamentbe csak békepárti, szuverenista képviselőket kell küldeni. "Ne engedjük, hogy 

pénzmágnások korrumpálható szolgáikkal államaink gyarmatosítását készítsék elő" - 

hangoztatta Csizmadia László. Elmondta: június 1-jén 11 órától 13 óráig gyülekeznek a Lánchíd 

pesti oldalán, majd az id. Antall József rakpart, Jászai Mari tér, Margit híd útvonalon keresztül 

vonulnak a Margit-szigetre, az alsó nagyrétre. 

 

Magyar szemmel - A Nemzetpolitikai Államtitkárság fotópályázata 
2024. május 22. – PannonRTV 

Harmadik alkalommal hirdeti meg a Magyar szemmel című fotópályázatot a magyar 

Miniszterelnökség Nemzetpolitikáért Felelős Államtitkársága. Az idei felhívás az 

együttműködő nemzet tematikus évhez kapcsolódik. A felhívás célja, hogy a Kárpát-

medencében és a diaszpórában élő magyarok szemén keresztül mutassanak be különböző 

témákat, élethelyzeteket. Idén ezért három kategóriában: család, helyi közösségek és nemzet 

lehet fényképeket készíteni. A pályamunkákat 2024. május 24-ig lehet beküldeni, vagyis az 

utolsó pillanatnál tartunk, de néhány kattintásra még biztosan jut idő. Az első helyezett 300 

ezer, a második helyezett 200 ezer, a harmadik helyezett pedig 100 ezer forint díjazásban 

részesül. 

      
Román újságíró az AUR magyarellenességéről: „a verbális erőszak gyakran fizikai 

erőszakot szül" 
2024. május 22. – maszol.ro 

Az elmúlt harminc évben a különböző politikai színezetű radikálisok mindig felhasználták a 

„magyar veszélyt" - írja elemzésében a Deutsche Welle román szerkesztősége. A szerző, Sabina 

Fati szerint a nacionalista beszéd régi formájában tér most vissza a Románok Egyesüléséért 

Szövetség (AUR) előadásában. „Mindig az a benyomásunk, hogy az erőszak hirtelen jelenik 

Romániában, de a jelenségnek hosszú társadalmi és politikai története van” - kezdi írását az 

ismert román publicista. Szerinte elsősorban politikai erőszakkal van dolgunk, amely a 

választási kampányok idején élesebben mutatkozik meg, és az évek során lassan érlelődik. Úgy 

véli, a radikalizmus az elmúlt harminc évben egyáltalán nem tűnt el, s Vadim Tudortól, a Nagy-

Románia Párt vezetőjétől kezdve, aki a 2000-es években egyesek stadionokban történő 

kivégzését ígérte, egészen George Simion AUR- elnökig, aki néhány nappal ezelőtt azt mondta, 

az RMDSZ egy „visszataszító és soviniszta teremtmény", a román radikálisok nem sokat 

változtak. 
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Zsibó: a Wesselényiék városában van magyar jövőkép 
2024. május 22. – maszol.ro 

Az elmúlt évekhez hasonlóan idén is több jeles eseményt szerveznek Wesselényi városának 

magyarajkú lakosai. A helyi magyar közösség méltán hálás a nagy elődnek, kinek példáját 

követve büszkén vallják, „nem vagyunk a meghátrálás emberei”. Sárközi Pál, az RMDSZ városi 

szervezetének elnöke, városgazda, egykori alpolgármester kérdésünkre, hogy számára, mit 

jelent a Wesselényiék Zsibója, egy Radnóti Miklós idézettel kezdte: „Nem tudhatom másnak e 

tájék mit jelent, nekem… – majd kicsit elgondolkodva folytatta: – Valóban, mi nem tudjuk, 

másnak mit jelent e hely, de nekünk szülőföldünk, a Rákóczihegy és a Tálastető által vigyázva, 

a medrében lustán folydogáló Szamossal egykedvűen fogadva a történelem viharait és túlélve 

azokat.” Sárközi Pál elmondta, az elmúlt 34 évben mindvégig arra törekedtek, hogy a városban 

modern életkörülményeket alakítsanak ki, megőrizzék a magyar nyelvet, megéljék a 

hagyományokat, és ebben a szellembe neveljék gyerekeiket is. Mindemellett részt vállaltak a 

politikai, közösségi és gazdasági életből. Mint mondta, az elmúlt három évtizedben mindig 

jelen voltak a városi tanácsban. Volt, amikor négy, volt, amikor három, de előfordult, hogy 

mindössze két tanácsos jutott be. Két alkalommal alpolgármesteri tisztséget is kiharcoltak, 

most személyében magyar városgazdájuk van.  

 

Mayer Gyula: a visszajelzés kultúrája hiányzik Székelyföldön a vendéglátás 

tekintetében  
2024. május 22. – szekelyhon.ro 

Ősztől megkezdi a „diákok” képzését a kézdivásárhelyi Kanta Szakképző Központ, mostanáig a 

duális képzésben oktatóként résztvevők módszertani-szakmai képzése folyt. Milyen 

tapasztalatokat szerzett e tanfolyamok során, és hogyan látja a turisztikai ágazatban működő 

vállalkozásokat? – erről kérdezték Mayer Gyula veszprémi turisztikai szakembert, aki jelenleg 

a szakképző iskola menedzsere, és több mint tízéves tapasztalattal rendelkezik a romániai 

vendéglátást illetően.  

 

Digitalizációt szorgalmaz Cseke Attila, az RMDSZ Bihar megyei 

tanácselnökjelöltje 
2024. május 22. – MTI, hirado.hu, maszol.ro 

Digitalizációt, az európai uniós programoknak online platformon való elérését, és bihari 

márkanév létrehozását szorgalmazta Cseke Attila, az RMDSZ Bihar megyei tanácselnökjelöltje 

szerdai sajtótájékoztatóján. Az Erdon.ro nagyváradi hírportál beszámolója szerint a Romániai 

Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) politikusa választási programjának két újabb fejezetét 

ismertette, hangsúlyozva, hogy 2030-ra Bihar megyének modellértékűvé kell válnia Románia 

összes többi megyéje számára. Felidézte: az infrastruktúra terén megtörténtek az első lépések, 

fejlesztési minisztersége alatt több mint egymilliárd euró érkezett a megyébe. "Ma nincs 

egyetlen olyan település sem - beleértve Nagyváradot is -, amely ne lenne haszonélvezetője 

ennek a bukaresti jelenlétnek különböző beruházások formájában" - idézte Cseke Attilát a 

hírportál. 

E
rd

é
ly

 

https://maszol.ro/belfold/Zsibo-a-Wesselenyiek-varosaban-van-magyar-jovokep
https://szekelyhon.ro/aktualis/mayer-gyula-a-visszajelzes-kulturaja-hianyzik-szekelyfoldon-a-vendeglatas-tekinteteben
https://szekelyhon.ro/aktualis/mayer-gyula-a-visszajelzes-kulturaja-hianyzik-szekelyfoldon-a-vendeglatas-tekinteteben
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/05/22/digitalizaciot-szorgalmaz-cseke-attila-az-rmdsz-bihar-megyei-tanacselnokjeloltje
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/05/22/digitalizaciot-szorgalmaz-cseke-attila-az-rmdsz-bihar-megyei-tanacselnokjeloltje


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. május 23. 

Nagy Szabolcs: Az AUR célja a magyar nyelv és a kisebbségi szimbólumokat 

korlátozása, betiltása 
2024. május 22. – maszol.ro 

Politikai nyilatkozatban ítélte el az AUR újabb magyarellenes gyűlöletkeltését Nagy Szabolcs 

Szatmár megyei képviselő a parlamentben, miután a Szatmár megyei Erdődön, a szélsőséges 

politikai párt elnöke, George Simion közönséges stílusban támadta a magyar közösséget, 

többek között az RMDSZ-t és ezzel együtt minden erdélyi magyart. A szélsőség párt vezetője 

politikai ellenségnek nevezte az RMDSZ-t országosan és Szatmár megyében is, majd förtelmes, 

soviniszta teremtményként jellemezte a szervezetet. „Az ilyen harcias és gyűlöletkeltő 

beszédnek a magyarok ellen nincs helye Szatmár megyében, egy multikulturális megyében, 

ahol románok, magyarok, szlovákok, romák és más nemzeti kisebbségek képviselői békésen 

élnek együtt és tisztelik egymást. Kiábrándító az a tény, hogy Szatmár megyei szinten az AUR 

egy hajóban evez a Nemzeti Liberális Párttal, miután bejelentették, hogy támogatják a Szatmár 

Megyei Tanács liberális elnökjelöljét, Adrian-Felician Cozma parlamenti képviselőt, a liberális 

párt szatmári vezetőjét. Cozma képviselő úr az elmúlt években hasonló gyűlöletkeltő 

hangnemben nyilatkozott a magyar egyházak, civil szervezetek és a magyar közösség, valamint 

annak képviselői ellen. Egyértelmű, hogy Szatmár megyében a Nemzeti Liberális Párt 

egyenrangúvá vált az AUR-ral.” – nyilatkozta a Szatmár megyei képviselő. 

 

Kelemen Hunor Hunyad megyében 
2024. május 22. – Nyugati Jelen 

Vajdahunyadon kezdte el – Winkler Gyula társaságában – keddi Hunyad megyei látogatását 

Kelemen Hunor, ahol a Corvin-Savaria magyar házban a helyi és a megyei magyarság 

vezetőivel folytatott megbeszélést. A beszélgetés után Korom Imre plébános bemutatta a 

közelben lévő templomot és közvetlenül mellette, magyarországi támogatásból épült korszerű 

bölcsődét, illetve a kettő között tavaly nyáron felavatott székely kaput. A látogatás a zsúfolásig 

megtelt dévai Melite református házban folytatódott, ahol Kelemen Hunor és Winkler Gyula 

az Európai Unió válságát és kilábalási elképzeléseiket ismertették a „Nincs mese!” című 

közösségi összejövetelen, majd kérdésekre válaszoltak. A közönségi kérdések különféle 

belpolitikai, gazdasági vagy európai témakörökre terjedtek ki, ezekre a két politikus 

tartalmasan válaszolt. 

 

MPE–EMSZ-kampánycsörte Kézdivásárhelyen  
2024. május 22. – szekelyhon.ro 

Kemény hangú kritikával illette Facebook-bejegyzésében Kulcsár-Terza József, a Magyar 

Polgári Erő (MPE) országos ügyvivő elnöke az Erdélyi Magyar Szövetség (EMSZ) 

kézdivásárhelyi szervezetét. Meglátása szerint az utóbbi „román” érdekeket szolgál. „Az EMSZ 

önmagát tette hiteltelenné azzal, hogy román pártokkal szövetkezett, ami egyértelműen román 

érdekeket szolgál. Hogyan bízhatnánk bennük ezután?” – teszi fel a költői kérdést Kulcsár-

Terza József, az MPE országos ügyvezető elnöke. Majd így folytatja: „Így a Magyar Polgári Erő 

maradt az egyetlen magyar párt, amely a helyhatósági választásokon valós alternatívát kínál az 
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RMDSZ-szel szemben. Számunkra ugyanis a legelső mindig a magyar érdek. Ebben nincs 

megalkuvás.”  

 

A zaj a témája a Szamosújvári Téka Alapítvány 10., diákoknak tartandó 

összművészeti táborának  
2024. május 22. – Krónika 

Idén immár 10. alkalommal szervezi meg összművészeti táborát a Szamosújvári Téka 

Alapítvány, amely a Kolozs megyei Feketelakra várja júliusban a 14 és 18 év közöttieket – 

közölte az alapítvány. A tábor helyszíne hagyományosan Feketelak, illetve a Feketelaki Téka 

Kultúrcsűr. Az összművészeti tábor a kortárs kultúra, a különféle művészeti ágak iránt 

érdeklődő fiataloknak teremt lehetőséget arra, hogy alkotóművészekkel ismerkedjenek meg, 

illetve a tábor ideje alatt együtt dolgozzanak velük – így „élesben” is kipróbálhatják, hogyan 

fest a mindennapokban az alkotói munkafolyamat, mit fed az „interaktivitás” fogalma, melyek 

az eredményes kommunikáció alapelvei, és ismérvei – közölték a szervezők.  

 

Városnapokra készül Szatmárnémeti – pénteken kezdődik a buli 
2024. május 22. – maszol.ro 

Napok óta zajlik a munka Szatmárnémetiben, elsősorban az új főtéren, amely a központi 

helyszíne a városnapi rendezvénynek. Péntektől kezdődően ugyanis féktelen buli helyszíne lesz 

az Október 25. tér: május 24. és 26. között szervezik meg a Szatmárnémeti Városnapokat. A 

rendezvény elsősorban a koncertekkel vonzza ki a látogatókat. A nyitónapon az Ad Libitum 

Voices énekesei a szatmárnémeti Dinu Lipatti Állami Filharmónia zenekarával lépnek majd fel, 

később érkezik AMI, a magyarországi Dzsúdló és Delia is. A szombati nap sztárjai Alina 

Eremia, a The Motans zenekar, Smiley és a SunCity Brass lesz. Az igazi nagyágyú – legalábbis 

a magyar közönség számára – vasárnap érkezik majd, ugyanis fellép a Bagossy Brothers 

Company. Az utolsó napon lép majd színpadra a kolozsvári Voltaj is. 

         
A szlovákiai magyarok a közelgő választások előtt Berényit tartják a 

legszimpatikusabbnak 
2024. május 22. – Ma7.sk 

A Fórum Kisebbségkutató Intézet aktuális és hosszútávon kutatott témakörökkel foglalkozó 

felmérést készített a szlovákiai, magyarul tudó, Dél-Szlovákiában élő lakosság körében.  A 

mintát 1 111, személy alkotta. Közülük 92% magyar anyanyelvű, 82% pedig magyar 

nemzetiségű. Az európai parlamenti választásokon induló politikusok közül a megkérdezettek 

között a legnépszerűbb Berényi József, a Magyar Szövetség listavezetője, akiről 1059 

válaszadóból 24% mondta azt, hogy elsőként őt választanák, ami 253 szavazót jelent. A kutatók 

arról is érdeklődtek, hogy másodikként kit karikáznának, erre 470 megkérdezett válaszolt, s itt 

Orosz Örs kapta legnagyobb támogatást (26%), ami abszolút értékben 124 választót jelent. 
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Ódor: A kisebbségek kaphatnak uniós garanciákat, de a konkrét ügyeket 

országon belül kell megoldani 
2024. május 22. – Új Szó 

Ódor Lajos a kérdésre, miszerint a PS-en kívül korábban más pártok is megkeresték-e úgy 

válaszolt: “Igen, voltak ilyen ajánlatok is. De úgy láttam, hogy tényleg érdemes lenne kipróbálni 

azt az utat, hogy egy többségi pártban próbáljak érvényesülni. Eddig ugyanis az etnikai 

politizálás volt a fő csapásirány, de látjuk, hogy ez hova vezetett. Ezek a szereplők több mint 10 

éve nem tudtak parlamenti mandátumot szerezni. Arra a bizonyos másik útra pedig a PS egy 

nagyon jó partner, mert ők odafigyelnek a különböző kisebbségekre. Én pedig ezen belül 

szeretnék odafigyelni a nemzeti kisebbségekre, a magyar közösségre is. Ki szeretném próbálni 

azt az utat, hogy egy döntő jelentőségű pártban van egy ilyen erős magyar vonal is.” 

 

Öllös László: A merénylet hatással lehet az EP-választások eredményeire is 
2024. május 22. – Ma7.sk 

A Fórum Kisebbségkutató Intézet elnöke szerint a kampány nem állt meg, a Robert Fico elleni 

merénylet kommunikációja is az EP-választást megelőző politikai küzdelem részévé vált. Öllös 

László úgy véli, a kormányfő elleni fegyveres támadás hosszú ideig élő téma marad a szlovákiai 

politikában. “Az ehhez hasonló helyzetekben az a tapasztalat, hogy a választók számottevő 

része a megtámadott fél mellé áll, illetve olyanok is elmennek szavazni, akik egyébként otthon 

maradtak volna a választások napján. Feltételezésem szerint, hacsak a kormányoldal június 8-

ig nem követ el nagyobb hibát, most is így lesz.” – mondta. 

 

Ipsos felmérés: A Smer nyerné az EP-választásokat. A küszöbön billeg a Magyar 

Szövetség 
2024. május 22. – Körkép.sk 

A Robert Fico vezette Smer nyerné az Európai Parlamenti választásokat Szlovákiában az Ipsos 

legújabb, májusi felmérése szerint. A közvéleménykutatás már részben a kormányfő elleni, 

ellenzéki fanatikus által elkövetett merénylet után készült és mutatja a trendeket az országban. 

A Smer (24,4 %) mögött a Progresszív Szlovákia (23,5 %) áll, harmadik helyen lemaradva a 

Hlas-SD (10,3 %). EP-mandátumhoz jutna a KDH (7,1%), az SaS (5,7 %) és a Slovensko (5,3 

%).Ami a Magyar Szövetséget illeti, Berényi Józsefék a bejutási küszöb környékén, de kicsivel 

alatta, 4,8 százalékon állnak. Amennyiben az Orosz képviselte liberális értékrenddel szemben 

a Berényi diktálta nemzeti, konzervatív üzenet kerül fölénybe, az a Magyar Szövetség számára 

akár a bejutást is jelentheti az EP-be. 

 

A Fico elleni merénylet előre hozott választásokhoz is vezethet – Csáky Pál, 

Szlovákia volt kormányfőhelyettese 
2024. május 22. – hirado.hu, Körkép.sk 

Az ököljog nem megoldás semmire – szögezte le Szlovákia korábbi magyar nemzetiségű 

miniszterelnök-helyettese, aki elfogadhatatlannak nevezte a Robert Fico elleni merényletet. 
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“Most valószínűleg Robert Kaliňák, a Smer egyik alapítója, a kormány alelnöke fogja 

helyettesíteni a kórházban lévő pártelnököt, ám Kaliňákot a Smeren belül sem fogadják el 

sokan, ő a nyugat-szlovákiai lobbi erős embere, de Közép- és Kelet-Szlovákiában nem kedvelik, 

sőt komoly ellenfelei is vannak” - részletezte Csáky Pál, majd hangsúlyozta, hogy ez akár 

pártszakadáshoz is vezethet, de a szervezeten belüli komoly komplikációk, egymásnak 

feszülések borítékolhatók. 

 

A Duna Menti Tavaszban az a jó, hogy elejétől végéig mosoly ül az arcokon 
2024. május 22. – Ma7.sk 

A negyvennyolcadik alkalommal megrendezett Duna Menti Tavasz második napján a 

színjátszó és szerkesztett játék versenyműsorokat tekinthették meg a közönség soraiban helyet 

foglalók. Szvorák Zsuzsa az első Duna Menti Tavaszon még diákként vett részt, majd hosszú 

évekig rendező-pedagógusként látogatta májusban Dunaszerdahelyet, idén második éve pedig 

a zsűriszékből figyeli, miként alakul a felvidéki színjátszás. Azt mondja, fontos ez a mozgalom 

és kellenek azok a platformok, ahol találkozhatnak a báb- és színjátszósok. 

 

Többnyire pozitív a mérleg – Óvodai beíratások Pozsony megyében 
2024. május 22. – Ma7.sk 

Idén is az iskolai beíratások után zajlottak az óvodai beíratások, a legtöbb helyen egész május 

folyamán. “Tizennyolc kérvény futott be idén, és 16 gyereket tudunk felvenni, ennyire van 

kapacitásunk. A kérelmezők nagy része tehát bekerül az óvodába, csak azok nem jutnak be, 

akik teljes szlovák családból jöttek volna hozzánk, mivel azt gondolták a jelentkezéskor, hogy 

kétnyelvű óvoda vagyunk” - fogalmazott Nagy Mónika, a Pozsonypüspöki Óvoda és Alapiskola 

igazgatója. Az óvodában a szlovák nyelv oktatásán kívül angolnyelvoktatás is van, és 

néptáncfoglalkozások is zajlanak. Az óvoda oktatási programja elsősorban a 

hagyományőrzésre, az anyanyelvoktatásra és az anyanyelv fejlesztésére összpontosul. 

 

A Yale Egyetem tiszteletbeli doktorává avatták a felvidéki gyökerekkel 

rendelkező Lovász Lászlót 
2024. május 22. – MTI, Felvidék.ma 

A Yale Egyetem tiszteletbeli doktorává avatták a felvidéki gyökerekkel rendelkező Lovász 

László matematikust, a Magyar Tudományos Akadémia (MTA) korábbi elnökét a 

kombinatorikában végzett úttörő munkásságáért – közölte az MTA szerdán az MTI-vel. A Yale 

Egyetem méltatása emlékeztet arra, hogy Lovász László szinte minden díjat megkapott, amit 

matematikus kiérdemelhet, köztük a matematika legmagasabb kitüntetését, az Abel-díjat is. A 

méltatás szerint Lovász Lászlóa kombinatorikában végzett úttörő munkássága az emberiséget 

szolgáló és előre vivő valós alkalmazásokhoz vezetett az informatikában, a mérnöki és műszaki 

tudományokban, a statisztikában és a természettudományokban. 
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Boráros: Álmaimban gyakran otthon járok 
2024. május 22. Ma7.sk 

Nyolcvanadik születésnapja alkalmából szülőfalujában, a ma már Pozsony egyik városrészének 

számító Vereknyében is köszöntötték Boráros Imre Kossuth-díjas színművészünket, a 

komáromi Jókai Színház örökös tagját. A családias ünnepségre a pozsonyvereknyei városházán 

került sor május 21-én, amely során a színművész Pozsonyvereknye polgármesterétől, Martin 

Kuructól életművéért és a kultúra terén tett tevékenységéért a polgármesteri díjat is átvehette. 

„Mindenszentekre feljárunk még a vereknyei temetőbe, ott tapasztaltam meg először, hogy a 

régi falusiak, akiket még ismerek, már egymást között sem nagyon beszélnek magyarul. Az az 

érzés azonban, amit az ünnepségen tapasztaltam, hogy úgy éreztem, a régi falumbeliek büszkék 

rám, rendkívül jól esett.” - zárta Boráros Imre. 

 

Jó úton járva, két keréken 
2024. május 22. – Ma7.sk 

Makkai Éva az egyik alapító tagja a jövőre 25 éves ágcsernyői turista egyletnek. Az egylet alapító 

tagjai szerint nincs azzal semmi baj, ha az emberek külföldre utaznak, de meg kellene 

ismerniük szülőföldjük rejtett kincseit is. Sajnos nem ez a jellemző manapság. Inspirációt 

merítettek a nyáron 50 éves, jubiláló Honismereti Kerékpártúra (HKT) mozgalomból. Nagy 

Béla idézte Köteles Lászlót, a legendás kerékpártúra egyik elindítóját, hogy az ágcsernyői egylet 

a HKT kistestvére. Az egylet alapító tagjainak egyike, és az idei túrán is részt vevő Nagy Béla 

minden alkalommal készít útitervet, amiben nagy segítségére volt néhai Bogoly János Betűkbe 

szedett régmúlt című könyve. 

 

Hamarosan jön a Jókai és kora irodalmi-műveltségi vetélkedő 
2024. május 22. – Felvidék.ma 

A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége és a társszervezők a hagyományt folytatva XVIII. 

alkalommal szervezik meg a Jókai és kora irodalmi-műveltségi verseny országos döntőjét az 

alapiskolák felső tagozatos, illetve a nyolcéves gimnáziumok 1–4. évfolyamos tanulói részére. 

A megmérettetésre 19 iskolából 24 csapat nevezett be, az iskolai fordulót követően 13 ad számot 

a felkészültségéről az országos döntőben. A verseny célja Jókai életművének újrafelfedezése a 

diákokkal, a klasszikus magyar irodalom olvasására való ösztönzés, a szövegértés fejlesztése. A 

felkészülés anyagát ebben az évben a nagy mesemondó A cigánybáró című kisregénye és a 

hetedik évfolyam irodalom tananyagának Jókairól szóló fejezete alkotta. 

 

Három kategóriában hirdettek győztest az ITEFESZT tehetségkutatón 
2024. május 22. – Felvidék.ma 

Nyolcadik alkalommal rendezték meg az Ifjú Tehetségek Fesztiválját (ITEFESZT), ahol a 

Nagykürtösi járás magyar ajkú ügyes fiataljai mérettetnek meg. Közel húsz fellépő állt 

színpadra Apátújfaluban pünkösdvasárnap és szórakoztatta az összegyűlt közönséget a helyi 

kultúrházban. A résztvevők három kategóriában adták elő produkcióikat, így énekesek, 

zenészek, valamint vers- és prózamondók váltották egymást. A szervezők, a Csemadok 
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Nagykürtösi Területi Választmánya és Apátújfalui Alapszervezete, Apátújfalu község, valamint 

a Magyar Szövetség járási szervezetének összefogása ismét meghozta gyümölcsét. 

 

Egyházmegyei borverseny Perbetén 
2024. május 22. – Felvidék.ma 

A Komáromi Református Egyházmegye és a Perbetei Református Egyházközösség 

szervezésében került sor hetedik alkalommal a református egyházmegyei borversenyre a 

perbetei Pándy Lajos Művelődési Házban. Hét évvel ezelőtt öltött testet a gondolat, hogy 

találkozzanak az egyházmegye szőlőtermelő-borász és borkedvelő tagjai, előtérbe helyezve 

Hamvas Béla gondolatát: „Minden bor társas, és igaz lényét akkor tárja fel, ha közösségben 

isszák.” A községben a kultúra magába foglalja a borkultúrát, ahogy a térségben élők 

mindennapjainak része a szőlőtermesztés és a borkészítés. Szénási Szilárd esperes-lelkész 

beszédében elmondta, a magyar reformátusság számára ez az alkalom is olyan határokon át 

ható, közösségépítő erő, mely segíti a testvéri kapcsolatokat. 

 

A néptáncot ünnepelték Alistálon 
2024. május 22. – Új Szó 

Az Alistáli Művészeti Alapiskola szervezésében megrendezték az első Alistánc hagyományőrző 

napot, aminek keretén belül szólótáncversenyt is rendeztek, és kiosztották a Csallóköz táncosa 

díjat. Az Alistánc rendezvény célja az Alistáli Szederke, Csiribiri, Hajnal valamint a 

Mosonmagyaróvári Lajta Néptáncegyüttesek összefogásával a Komárom Megyei táncok és 

népdalok közös éneklésével, táncuk tanulásával a hagyományokhoz való kötődés megerősítése, 

elmélyítése, illetve kedvet ébreszteni és örvendezni a közös alkotásban. A fiatalok identitását 

erősíteni, összetartozásukat közös tánccal, énekléssel és alkotással kifejezni. 

     
Szabadka: Hivatalos látogatáson a Nemzeti Összetartozás Bizottsága 
2024. május 22. – Vajma.info, PannonRTV 

A magyarországi Nemzeti Összetartozás Bizottsága szerdán hivatalos látogatásra érkezett 

Vajdaságba. Tagjai a VMSZ székházában találkoztak Dr. Pásztor Bálinttal, a Vajdasági Magyar 

Szövetség elnökével és munkatársaival. A megbeszélést követően közös sajtótájékoztatót 

tartottak. Dr. Pásztor Bálint elmondta, hogy Pánczél Károly magyar országgyűlési képviselő, a 

parlament Nemzeti Összetartozás Bizottságának elnöke ma és holnap Szabadkán, illetve 

Vajdaságban tartózkodik, annak érdekében hogy tájékozódjon a szórványban élő magyarok 

helyzetéről. A mai megbeszélés alkalmával áttekintették a vajdasági magyar közösség helyzetét, 

a megbeszélésben részt vett a VMSZ vezetése is, többek között Juhász Bálint, a tartományi 

parlament nemrég megválasztott elnöke és Fremond Árpád, a Magyar Nemzeti Tanács elnöke. 

A közös sajtótájékoztatón Pánczél Károly elmondta, hogy a mai hivatalos látogatásuk során 

először Pásztor István sírjához mentek el, és koszorút helyeztek el emlékére. Ezt követően 

elmondta, hogy a következő hetekben két kampány is vár a Vajdasági Magyar Szövetségre. Az 

V
a

jd
a

sá
g

  
Fe

lv
id

é
k

 

https://felvidek.ma/2024/05/egyhazmegyei-borverseny-perbeten/
https://ujszo.com/regio/a-neptancot-unnepeltek-alistalon-fotok
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/29627/Szabadka-Hivatalos-latogatason-a-Nemzeti-Osszetartozas-Bizottsaga.html


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. május 23. 

egyik a vajdasági önkormányzatokban is esedékes helyhatósági választások kampánya, a másik 

pedig az európai parlamenti választás kampánya. 

 

Elkezdődött a Kevi-Buránysor és Tornyos közötti út felújítása 
2024. május 22. – Vajma.info 

Az útszakaszon zajló munkálatokat szerdán dr. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség 

elnöke is meglátogatta, Juhász Bálintnak, a Vajdasági Képviselőház elnökének, Ótott 

Róbertnek, tartományi oktatási, jogalkotási, közigazgatási és nemzeti kisebbségi – nemzeti 

közösségi titkárnak, Burány Hajnalka tartományi képviselőnek, a VMSZ zentai választási 

listája vezetőjének és Zenta község elöljáróinak társaságában. A VMSZ elnöke az útfelújítás 

kapcsán elmondta, hogy a Vajdasági Magyar Szövetségben mindig is azt gondolták és jelenleg 

is azt vallják, hogy a a kistelepülések lakói is megérdemlik, hogy emberhez méltó életet 

élhessenek és annak ellenére, hogy az út felújítása közvetlenül csak néhány száz embert érint, 

közvetve sokkal több ember lássa a javát, mivel ebben a térségben lévő három község 

településeihez ez a legrövidebb út. 

 

Petőfi-szobrot avattak Zentán 
2024. május 22. – Vajma.info, PannonRTV 

Szerda délután a zentai Petőfi Sándor Általános Iskola udvarán felavatták a névadó magyar 

költő mellszobrát. Az ünnepség résztvevőit Gordán Kolos, az iskola igazgatója, a Vajdasági 

Magyar Szövetség zentai választási listájának egyik jelöltje köszöntötte. Ezt követően dr. 

Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke szólt az egybegyűltekhez. A vajdasági 

magyar párt első embere beszédében hangsúlyozta a szobor felállításának a fontosságát, a 

diákok ugyanis így nap mint nap a Petőfi Sándort jellemező hősiességgel és bátorsággal. A 

VMSZ elnöke hírportálunknak nyilatkozva örömének adott hangot, hogy a Magyar Nemzeti 

Tanács jóvoltából most már itt, a zentai Petőfi Sándor Általános Iskolában is szobrot avattak a 

névadójuknak. 

 

Hollik István Kishegyesen kampányolt 
2024. május 22. – Vajma.info 

Kishegyesen járt Hollik István magyar országgyűlési képviselő. A lakossági fórumon szavazásra 

buzdította a magyarországi állampolgársággal is rendelkezőket. A helyhatósági választások 

esetében pedig összefogásra szólította fel a vajdasági magyarokat. Kishegyesen járt Hollik 

István, akit dr. Pásztor Bálint, a VMSZ elnöke, Juhász Bálint a tartományi képviselőház elnöke 

és Fremond Árpád az MNT elnöke, valamint a VMSZ jelöltjei és tisztségviselői kísérték és 

fogadták. A bácsfekehegyi iskolában megtekintette a fejlesztéseket. Azt követően a Potok 

határrészben a víztározó tóhoz is ellátogattak, amelyet az idei évben töltöttek fel. A tározó 

elsősorban öntözési célokat szolgál, az önkormányzatnak azonban idegenforgalomhoz 

kapcsolódó tervei is vannak. Kishegyesen a Wood and More Kft.-ben a tartományi forrásokból 

megvalósított fejlesztéseket tekintették meg, majd a felújított színháztermet, és a művelődési-

civil központot, utána lakossági fórumon is részt vetek. Dr. Pásztor Bálint elmondta, hogy a 
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helyiek belakták, az összes civil szervezetnek van egy saját helyisége, a könyvtár is nagyon 

szépen fölszerelt. 

 

Kishegyesnek magyar polgármesterre van szüksége 
2024. május 22. – PannonRTV 

Telt házas lakossági fórumon ismertették az előttünk álló választások tétjét a kishegyesi 

színházteremben a Vajdasági Magyar Szövetség és a Fidesz politikusai A Petőfi Sándor 

Közösségi- és Magyar Művelődési Központban adta át Fremond Árpád, az MNT elnöke a fából 

készült játékokat a kishegyesi óvodák képviselőinek. Egy vajdasági családi vállalkozás 

készítette az ajándékcsomagokat. Janó Mária, igazgató, Pán Péter Iskoláskor Előtti Intézmény, 

Kishegyes: „Nagyon jó és nagyon szép dolog, hogy mindig gondolnak ránk, az elmúlt években 

is. Amivel tudnak támogatják óvodánkat a Magyar Nemzeti Tanács is, illetve a Vajdasági 

Magyar Szövetség és ugye pályázatoknál amit tudnak segíteni tényleg számíthatunk rájuk.” 

 

Fontos, hogy Vajdaság legdélebbi magyar falujában is szavazzanak 
2024. május 22. – PannonRTV 

Székelykevére látogatott Magyarország belgrádi nagykövete a VMSZ tagjaival. Zsúfolásig 

megtelt a székelykevei Žarko Zrenjanin Általános Iskola kedd délután, ugyanis a Vajdasági 

Magyar Szövetség tagjai a legdélebbi magyar településre is ellátogattak, ahol arra biztatták a 

helyieket, hogy éljenek a választási jogukkal és támogassák a VMSZ listáját. Kovács Elvira, a 

köztársasági parlament VMSZ-es alelnöke megköszönte a polgároknak az elmúlt időszakban a 

Vajdasági Magyar Szövetség iránt tanúsított bizalmát, és arra buzdította a helyieket, hogy 

június 2-án a lehető legtöbben vegyenek részt a szavazáson. Magyar József, Magyarország 

belgrádi nagykövete rámutatott arra, hogy mennyire fontos, hogy megőrizzük azt a közösségi 

tudatot, amelyet a székelykeveiek 140 évvel ezelőtt megteremtettek és hagyatékoztak 

számunkra. A nagykövet a választások fontosságára is felhívta a résztvevők figyelmét, és 

kiemelte, hogy tegyék le voksukat a Vajdasági Magyar Szövetség mellett, és egymás családját, 

rokonait, szomszédjait is ösztönözzék arra, hogy olyan vezetőket válasszanak maguknak, 

akikben megbíznak. 

 

Várják a turistákat Magyarkanizsán!  
2024. május 22. – PannonRTV 

Professzionális mosókonyhával gazdagodott a magyarkanizsai Art Garni Hotel. A beruházást 

önkormányzati támogatásból valósították meg, összértéke pedig 1,6 millió dinár. A hotelben 

tavaly 3607 éjszakát töltöttek el a vendégek, akik átlagosan két éjszakát tartózkodtak a 

szálláson. A vendégek többsége külföldről érkezett. A klasszikus városi hotel 12 évvel ezelőtt 

Magyarkanizsa önkormányzatának támogatásával jött létre. Fejsztámer Róbert, 

Magyarkanizsa polgármestere: „A kapacitások kicsik, nem tudunk egy egész busznyi turistát 

fogadni, hiszen maximum 30 fős a befogadóképessége a hotelnek, de azon dolgozik az 

önkormányzat, hogy ez a hotel mellé végre valahára az elkövetkező időszakban megépüljön egy 

nagyobb kapacitású wellness hotel is itt, a községünk területén, és akkor végre valahára 

V
a

jd
a

sá
g

  

https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/kishegyesnek-magyar-polgarmesterre-van-szuksege
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/fontos-hogy-vajdasag-legdelebbi-magyar-falujaban-szavazzanak
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/varjak-turistakat-magyarkanizsan


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. május 23. 

meglesz a gerince az idegenforgalomnak, amire végre rá lehet fűzni mindazokat a 

szolgáltatásokat, amiknek a 80 százaléka már most is létezik.” 

 

Mága Zoltán újra Szabadkán 
2024. május 22. – PannonRTV 

A magyar hegedűművész koncertje május 30-án lesz a Szabadkai Zsinagógában. A belépés 

ingyenes, de regisztrációhoz kötött. Mága Zoltán újra Szabadkán - osztotta meg a hírt közösségi 

oldalán dr. Pásztor Bálint. A VMSZ elnöke úgy fogalmazott: A világhírű virtuóz a gyönyörűen 

felújított Zsinagógában kápráztat el ismét bennünket! Decemberben Adán és Topolyán tartott 

hangversenyt édesapám, Pásztor István emlékére, május 30-án városunkban lép fel - zárta 

sorait. A magyar hegedűművész koncertje 19 órakor kezdődik. 

      
A német külügyminiszter szerint Zelenszkij legitim elnök 
2024. május 22. – MTI, Kárpátalja.ma 

Volodimir Zelenszkij "legitim és törvényes" elnök, mert választásokat nem lehet hadiállapot 

idején tartani - jelentette ki Annalena Baerbock német külügyminiszter kedden Kijevben, 

ukrán hivatali partnerével, Dmitro Kulebával tartott közös sajtótájékoztatóján. A német 

politikus leszögezte: Ukrajna szabad, nem pedig megszállt ország akar lenni, és az egyetlen, aki 

lehetetlenné teszi a választások megtartását, az Ukrajnát megtámadó Vlagyimir Putyin orosz 

elnök. "Nemcsak Ukrajna, hanem más országok alkotmánya is kimondja, hogy hadiállapot 

alatt nem lehet választást tartani. Például Németország alaptörvényében is az van írva, hogy a 

választott tisztségviselő hivatali ideje a hadiállapot alatt folytatódik, és csak a háború vége után  

hat hónappal lehet választásokat rendezni" - hangsúlyozta Baerbock. Megjegyezte: "alantas 

játéknak" tartja, hogy Moszkva előbb háborút indít, ellehetetlenítve a választásokat, majd azt 

a narratívát terjeszti, hogy az elnök illegitim, mert nem választották újra. 

 

Babják Zoltán a hadköteles korú férfiak adatfrissítéséről tájékoztatott 
2024. május 22. – Kárpátalja.ma 

A hadköteles korú férfiak a helyi önkormányzati szolgáltatásokat nyújtó központban (CNAP) 

is frissíthetik adataikat – tudatta a közösségi oldalán Babják Zoltán, a Beregszászi kistérség 

polgármestere május 22-én. A polgármester bejegyzésében emlékeztet mindenkit, hogy május 

18-tól a 18–60 év közötti férfiakat adataik frissítésére kötelezik, amire 60 nap áll 

rendelkezésükre. Az adatfrissítést kizárólag személyesen lehet elvégezni, és mindenképp 

szükséges hozzá a személyazonosságot igazoló okmány, identifikációs kód és mobiltelefon. A 

hadkötelesek és tartalékosok egységes állami nyilvántartásában szereplő adatok frissítéséről 

kivonatot adnak ki, amint a rendszer azt létrehozza – írta a polgármester. 
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Szakértő: Augusztusig maradhatnak az áramszünetek 
2024. május 22. – karpataljalap.net 

Jurij Bojko volt megbízott energiaügyi miniszter, aki jelenleg a miniszterelnök tanácsadója és 

az Ukrenerho Nemzeti Energetikai Társaság felügyelőbizottságának tagja azt jósolja, hogy a 

napokban Ukrajnában bevezetett villamosenergia-fogyasztási korlátozások májusban és talán 

a nyár nagy részében is fennmaradnak – írta a DW május 16-án. „Becslésem szerint 

augusztusig ilyen körülmények között kell élnünk. Augusztus–szeptemberben enyhe javulásra 

számítok különféle tényezők együtthatása miatt” – közölte a szakértő egy az energiahelyzetnek 

szentelt beszélgetésen az Ukrajina médiaközpontban. 

 

Internetes bejegyzései miatt ítéltek el egy nőt Kárpátalján 
2024. május 22. – Kárpátalja.ma 

A Técsői Kerületi Ügyészség elítélt egy aknaszlatinai nőt az interneten közzétett provokatív 

bejegyzései miatt – számolt be róla a Kárpátaljai Megyei Ügyészség a Facebook-oldalán május 

21-én. Megállapítást nyert, hogy a vádlott 2023 folyamán többször is provokatív posztokat tett 

közzé az egyik közösségi oldalon, amelyekben nyilvánosan tagadta, hogy Oroszország fegyveres 

agressziót követett volna el Ukrajna ellen. A nő bejegyzéseiben ragaszkodott ahhoz, hogy 

Putyin tettei hozzájárulnak a békéhez. A vádlott a tárgyalásán beismerte bűnösségét. A bíróság 

a nőt 12 évre eltiltotta az állami és önkormányzati feladatok ellátásával összefüggő tisztségek 

betöltésétől. 

 

Búcsú az ABC-től Nagyszőlősön 
2024. május 22. – Kárpátalja.ma 

Május 22-én a Nagyszőlősi 3. Számú Perényi Zsigmond Középiskola nagytermében izgatottan 

várták az első osztályos tanulók a szüleiket, testvéreiket. ABC-búcsúztató ünnepséget tartottak. 

Sztászjuk Marianna tanítónő üdvözölte az egybegyűlteket. Ezt követően az elsősök vették át a 

színpadot, versekkel, énekekkel, tánccal bizonyították, hogy a tanév folyamán sikerült 

elsajátítaniuk az írás, olvasás tudományát. A nézőközönség tapssal jutalmazta a gyermekek 

előadását. 

 

A parlamentben a nemzetiségi médiáról 
2024. május 22. – Nepujsag.net 

A Szlovén Országgyűlés Nemzetiségi Bizottsága május 16-án tartott ülésén a magyar és az olasz 

őshonos nemzeti közösségek RTV-műsorainak, illetve nyomtatott sajtótermékeinek helyzete 

és finanszírozása volt terítéken. A bizottság javasolja a kormánynak, hogy lehetőség szerint 

iktassa be az RTV-ről szóló törvényjavaslatba a nemzetiségi stúdiók teljeskörű finanszírozását, 

valamint rendezze a Magyar Nemzetiségi Tájékoztatási Intézet státuszát. A parlament 

nemzetiségi bizottságának ülését megnyitó elnök, Horváth Ferenc magyar nemzetiségi 

képviselő tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az olasz közösség képviselői előre bejelentették – ezt 
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lehetővé teszi az ügyrend –, hogy saját anyanyelvükön szeretnének felszólalni. Az ülés 

folyamán ez így is volt, minden felszólalásuk olaszul történt, szinkrontolmácsolás mellett. Az 

ülésen a muravidéki magyar önkormányzatot senki sem képviselte, jelen voltak azonban a 

muravidéki magyar sajtó képviselői. 

 

Domonkosfán a kétnyelvű ügyvitelről 
2024. május 22. – Nepujsag.net 

A szlovén Közigazgatási Minisztérium szervezésében 9. alkalommal szerveztek tanácskozást a 

magyarok és olaszok által is lakott községek kétnyelvűségének kivitelezéséről, ezúttal május 15-

én a Domonkosfai Portán. Az eddigi nyolc hasonló tanácskozáson a kilenc érintett község, a 

közvállalatok, a közintézetek, illetve a közigazgatási egységek úgynevezett jó gyakorlatai 

kerültek bemutatásra, így már gazdag az eszköztár, amelyet minden érintett követhet. Az idei 

tanácskozáson – melynek a házigazdája Sal Község volt – a téma inkább a jogi szövegek 

fordítása, a kétnyelvű ügyvitel ellenőrzése volt. Jure Trbič, a közigazgatási tárca államtitkára 

hangsúlyozta, fontos, hogy évről évre erősítsük a tudatot a kétnyelvűség fontosságáról, ahogy 

az is, hogy folyamatosan növelni tudjuk a kétnyelvű ügyvitel gyakorlati szintjét. A tanácskozás 

előadásaiból a Muraba térségi együttműködés bemutatását emelte ki, ahogy hangsúlyozta, 

nemcsak azért, mert két évvel ezelőtt a község és a magyar önkormányzat a tanácskozás 

helyszínén, tehát a Domonkosfai Portán nyitotta meg a Muraba irodáját. 

 

A beruházásra jóváhagyták a 700 ezer többletet 
2024. május 22. – Nepujsag.net 

A Lendvai Egészségház Tanácsa elfogadta az idei munka- és pénzügyi tervet, valamint 

jóváhagyta az elmúlt években felgyülemlett pénzeszközök – 700 ezer euró – felhasználását az 

új szárnyépület megépítésére. A vezetőség újból magyarázatot adott az új mentő- és orvosi autó 

közbeszerzésével kapcsolatos kérdésekre is. A Lendvai Egészégház Tanácsának hétfői ülésén 

Požgai Horvat Olga igazgató ismertette a 2024-es munka- és pénzügyi tervet, kiemelve, hogy 

elsősorban a páciensek jó ellátására és elégedettségére igyekeztek odafigyelni, majd a tervet az 

egészségbiztosítási intézettel kötött szerződés és az Egészségügyi Minisztérium iránymutatásai 

alapján készítették el. A pénzügyi tervet kiegyensúlyozott mérleggel tervezték meg 9,3 millió 

eurós összegben. 

 

Hosszú ülés, élénk viták, kevés konszenzus 
2024. május 22. – Nepujsag.net 

A Muravidéki Magyar Önkormányzati Nemzeti Közösség (MMÖNK) Tanácsa hétfői ülésén 

ugyan elfogadták a közösség 2024-es költségvetés-tervezetének első olvasatát, de a szavazást 

élénk vita előzte meg az MMÖNK 600 ezer eurós áthidaló banki kölcsönéről a projektek 

előfinanszírozására, melyről most határozat is született. Az előterjesztett legújabb 

költségvetés-tervezet szerint az MMÖNK 2024-ben valamivel kevesebb mint 2,5 millió euró 

bevételt tervez. A szlovén költségvetésből származó bevétel 658 ezer eurót tesz ki, a 

Mezőgazdasági Minisztérium és a Vidékfejlesztési Ügynökség a Mintagazdaság működtetésére 
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és programjaira összesen 960 ezer eurót irányoz elő, a magyarországi támogatások pedig (BGA 

Zrt., Agrárminisztérium) mintegy 673 ezer euró értékben érkeznek. A kiadások összege 

nagyjából megegyezik a bevételekével. 

 

Felnőttek a feladathoz 
2024. május 22. – Nepujsag.net 

A szlovéniai magyar közösség idei magyar nyelvi tanulmányi versenyén a középiskolások 

kijelölt irodalomként Grecsó Krisztián: Vera című regényét olvasták, melynek hőse, egy 11 éves 

kamaszodó lány felismeri, hogy vannak helyzetek, amikor idő előtt kell felnőttként 

viselkednünk. És hogy fel lehet nőni a feladathoz. Az országos döntőbe jutó diákok (képünkön 

a díjkiosztón) dolgozataikkal, komoly gondolataikkal bizonyították, hogy számos feladathoz 

már felnőttek. A verseny legjobb versenyzője, Abraham Alida Kiara már másodszor lett 

aranydíjas, ezúttal az írótól, Grecsó Krisztiántól személyesen vehette át az elismerést. 

 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. május 22. – Kossuth Rádió 

 

Szlovákiában június 8-án tartják az Európai Parlamenti választásokat, amely során 15 

képviselőt választanak meg. Nagy valószínűséggel többen mennek majd el választani, mert a 

Robert Fico miniszterelnök elleni merénylet feltüzelte a vezető kormánypárt választóit, - 

mondta Berényi József, a Magyar Szövetség EP-listavezetője a Ma7 hírportálnak.  

Párhuzamosan két választási kampány is folyik a Vajdaságban. Június 2-án lesznek az 

önkormányzati választások, rá egy hétre pedig az Európai Parlamenti választások. Az 

önkormányzati választásokon a Vajdasági Magyar Szövetség célja az, hogy minél több helyen 

legyen magyar polgármester. Magyarkanizsán erre minden esély megvan, Kishegyesen viszont 

már egy bő évtizede nem magyar a polgármester.  

 

Arad megye északi részén, a Körös-köznek nevezett kistérség központja Kisjenő. Négy évvel 

ezelőtt az RMDSZ-nek csak két jelöltje jutott be a városi, de egyiküket, Bíró Zoltánt, az Aradi 

Református Egyházmegye főgondnokát, alpolgármesternek választották. Az idei, június 9-i 

helyhatósági választásokon ő lesz az RMDSZ polgármesterjelöltje Kisjenőben, ahol a magyar 

lakosság arány nem éri el a 20%-t.   
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Farkaslaka község kilenc települést foglal magában, és olyan különleges helyzetben van, hogy 

sem az önkormányzati testületben, sem a polgármester számára nem akad kihívó ellenfél az 

önkormányzati választásokon. Ennek ellenére Tamási Áron szülőfalujának RMDSZ-es 

polgármestere, Kovács Lehel magas részvételre számít. Ezt fontosnak tartja az EP-választás 

miatt is – mondta a polgármester.  

 

A temesvári Új Ezredév központ rendezvénytermében indult pünkösdhétfőn a XXVIII. Bánsági 

Magyar Napok. A több mint két hétig tartó rendezvénysorozat keretében városnéző séták, 

koncertek, előadások, vetítések, kiállítások egyaránt lesznek a megye 11 településén.  

 

Néptáncosok és népdalénekesek fellépésével kezdődött a Nemzeti Művelődési Intézet által 

meghirdetett és a Kárpátaljai Népfőiskolai Egyesület által támogatott szakkörök közös 

kiállítása Szürtében, az egyesület nemrég elkészült rendezvénytermében.  

 

Maros megyei ízek és hagyományok címmel első alkalommal szerveznek gasztronómiai és 

népművészeti fesztivált a marosvásárhelyi várudvarban, a hét végén. A kezdeményezés fő 

partnere a Maros Művészegyüttes, amelynek egyik hagyományos májusi rendezvénye: a 

Folkfórum beépül ebbe a fesztiválba. A megye néprajzi tájegységeinek jellegzetességeit, 

kulináris és népi hagyományait együtt jeleníti meg ez a fesztivál - mondja Szántó Lóránt, 

főszervező, a Visit Maros ügyvezető igazgatója. 

 

Családi Folkmajálist szerveznek a kolozsvári hagyományőrzők a Hoia erdőben. Évtizedekkel 

ezelőtt, majálisozó családoktól volt hangos májusban a Kolozsvár melletti Hoia erdő. Ezt a 

közös ünneplést szeretnék újra felidézni május 25.-én a falumúzeumban. 


